
dificultat que hi ha—diu—són tes pessetes 
per qual motiu diu que no pot parlar-se 
de la qüestió fins a l'exercici del pressu
post vinent. Quan t al fet de no haver-ne 
publicat la data de l'obertura del curs de 
l'Escola d 'Aprenentatge, diu que obeeix 
a no haver acabat encara el termini de 
matrícula. El senyor Calin rectifica i diu 
que ha de mantenir la posició, puix que 
ni el senyor Conseller de Cultura li ha 
exposat cap argument en contra, ni el 
representant d 'A. C , ha fet cap estudi 
que seriosament es pugui prendre en con
sideració, pel que fa a voler establir una 
Escola d'Alts Estudis Comercials, a Olot , 
que francament necessita quelcom més 
modest i útil a les joventuts dels nostres 
despatxos mercantils, bancaris i industrials. 

El senyor Garganta rectifica novament 
i torna a exposar els arguments abans 
esmentats i es referma a la seva actitud. 

El senyor Calin, novament intervé per 
recollir una al·lusió que li ha estat feta 
sobre la competència dels nostres mestres 
nacionals, i diu que ell no té necessitat de 
lloar la labor dels nostres mestres nacio
nals; sent una cordial solidaritat profes
sional i espiritual amb ells, i sap perfec
tament amb quin afany i encert porten 
llurs escoles, per tant si ha dit que alguns 
nois als 16 anys ja havien oblidat gran 
part de la instrucció primària, no equivalia 
això a dir que no se'ls hagués ensenyat, 
ni tampac que s'hagués de carregui cap 

ensenyament, sinó repetir-lo, que és molt 
diferent. Pregà que en el proper Ple, hi 
hagués ja un projecte d'Escola, que llavors 
seria l'hora de concretar les censures i les 
crítiques. 

El senyor Casademont es felicita de 
l'interés que demostren les minories a 
ocupar-se amb tanta extensió de qües
tions tant interessants per la cultura local 
i diu que es tindran en compte oportuna
ment les suggerències dels senyors Calm 
i Garganta. 

El senyor Sala es refereix a una cir
cular del sindicat del Ram de la Cons
trucció sobre la conveniència de que el 
Municipi dugui a terme un pla d'obres 
públiques per tal de remeiar l'atur. 

El senyor Arau li contesta en el sentit 
de què no mancaran aquestes obres, ac
tualment en estudi. 

El senyor Garganta ho celebra. 
El senyor Calm demana a la Comissió 

de Govern, el perquè han ingressat l'A
juntament d 'Olot , a la Unió de Munici
pis Catalans, que no és altra cosa que 
una Unió de Minories de Lliga Catalana. 
Explica els treballs i obra municipalista 
realizada per la Federació de Municipis 
de Catalunya on s'havia d'haver donar 
d'alta el nostre Ajuntament, si es que 
volia comptar amb l'ajut i assessorament 
d'una bona Institució i no ingressar per 
pur partidisme polític a una associació de 
tan marcat sabor polític. 

El senyor Coll contesta dient que a 
ells els semblà bé ingressar a la Unió de 
Municipis Catalans, per ésser més barata 
la quota i creuré trobar-hi un bon assesso
rament i que fins al present no en tenien 
res a dir. 

El senyoa Garganta explica el per què 
l 'Ajuntament anterior es donà de baixa 
de la Federació de Municipis Catalans, 
que no fou per altra cosa que per fer 
economies, però amb el propòsit de rèin-
gressar-hi així que ho permetessin les cir
cumstàncies. Quant a la Unió de Munici
pis diu que és una organització partidista. 

El senyor Coll ho nega. 
El senyor Sala protesta de la despesa 

que representa l'adhesió a la Unió i de 
Municipis (650 ptes.) i el senyor Descals 

diu que s'hauran de pagar-se del pressu
post vinent. 

El senyor Garganta parla de la ne
cessitat de construir una via aerea a l'Es
corxador per més comoditat dels obrers 
d'aquest establiment. 

El senyor Selles diu que es procurarà 
eonstruir-la en les reformes que hi han 
projectades. 

El senyor Sala demana com estan les 
gestions que ha fet la Junta de Govern 
per evitar l'establiment de consum mínim 
per part de les companyies de fluid 
elèctric. 

El senyor Descals li contesta en sentit 
opiimista. 

El senyor Sala diu que si no va errat 
hi ha una disposició del Govern que ho 
supedita a l'autorització o no autorització 
dels municipis. 

El senyor Descals li diu que sembla 
que va errat i cita alguns exemples que 
semblen confirmar-ho. 

El senyor Calm prenent peu de les 
manifestacions fetes pel senyor Sala, ex
plica que efectivament les Companyies 
d'Electricitat no poden augmentar els 
preus que fins avui havien regit. Explica 
el que la llei diu en aquest sentit, llei que 
es pot veure al Butlletí de la Generalitat 
del dia 10 de juny d'aquest any. Exposa 
com per a augmentar els preus actuals 
han de comptar les companyies amb l'au
torització administrativa i com aquesta, 
endemés d'altres antitats, han d'escoltar 
i tenir molt en compte l'informe de l'A
juntament de la població on es vulgui fer 
l 'augment, i per tant si el nostre Ajunta
ment s'interessava bé era molt segur que 
les companyies d'electricitat po podrien 
portar a cap les seves pretencions. 

El senyor Descals diu que desconeixia 
les disposicions del Butlletí i que tot això 
s'estudiarà en el proper consell. 

El senyor Sala demana la màxima 
energia en aquesta qüestió i manifesta 
que la Federadició Local de Sindicats està 
disposada a portar la qüestió a fins al 
darrer extrem. 

El senyor Descals es ratifica en Ics 
anteriors manifestacions-. 

El senyoT Garganta protesta del no
menament de conserge de l'Escola Supe
rior de Paisatge fet a favor del vice-secre
tari de la Lliga; diu que havien de benir-
se en consideració les dots i aptituts de 
senyor Curós, proposat a més a més, per 
la major part dels artistes i alumnes de 
l'escola. 

El senyor Descals nega que el nome
nament recaigut fos per favoritisme i diu 
que el senyor Curós no reunia una de 
les condicions establertes, que era l'edat. 

El senyor Sala protesta també del 
nomenament. 

També ho fa el senyor Calm i demana 
que quan es proveeixi el càrrec definiti
vament, es tinguin en compte els mèrits 
del senyor Curós, i que aquest nomena
ment el faci el Patronat de l'Escola. 

El senyor Garganta s'hi adhereix. 
El senyor Sala crida l'atenció del 

ponent de Governació sobre les quadres 
de determinats carrers. 

El senyor Selles premet complare'l. 
El senyor Canal diu que l'inspecció 

al carer del 14 d 'Abri l , hauria de fer-se 
extensiva a algunes cases més, i parla 
d'una casa on hi ha hagut tres casos d'in
fecció. 

El senyor Sala es ratifica i diu que 
l'inspecció hauria de realitzar-se tant al 
casc com a l 'extrarradi de la ciutat. 

El senyor Selles diu que segons infor
me sanitari, tots els casos d'inspecció han 
vingut de fora; de tota manera promet 
que la inspecció es farà tan extensiva com 
sia necessària. 

El senyor Garganta demana que el 
Consell de Govern doni tot l'apoi a 
la Unió Comercial, la qual s'ha emprès 
les gestions per la nova tracció del f. c. 
d 'Olot a Girona. 

El senyor Selles diu que precisament 
ha cridat la Junta de la Unió Comercial 
per a parlar-ne. 

El senyor Garganta parla novament 
d'una transferència de crèdit amb motiu de 
les despeses de la Festa Major i s'origina 
un debat per cert força baix de sostre. 

I sense res més s'aixecà la sessió. 
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